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Le texte français se trouve ci-dessous… 
Please do not REPLY to this email. Contact us here.  

mailto:general@bytownchapter.com?subject=Newsletter
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We certainly know it’s spring in the Ottawa/Gatineau area – record breaking 

temperatures, an impressive April snowstorm, the promise of May tulips poking 

through newly-thawed ground (some muddy, some dry!) and, of course, giant 

potholes on our streets! The area was also very lucky to be on the path for the 

solar eclipse… we hope you were able to, safely of course, enjoy this amazing 

event right in our own backyard! 

  

Your executive has been busy preparing to welcome the presidents from the 

other 23 chapters across Canada to the 2024 national AGM. The presidents 

and the national executive will be gathering in Ottawa in early May to share 

best practices on everything from recruitment to events, writing engaging 

newsletters, volunteering and trip planning… Our chapter is very lucky to have 

a keen executive team and a very active and agreeable membership. Sadly, 

many other chapters are not as lucky and are struggling to ‘keep the doors 

open’. We’re hoping to leave the AGM with some exciting new ideas to ensure 

each of you keeps signing up and coming to our activities. 

  

It will be a special AGM – not just because your chapter is hosting – but 
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because we will be celebrating the 35th anniversary of the Heritage Club! In 

1989 Canada Post set up the club as a formal program to commemorate the 

contributions made to Canada’s postal services by the company’s retired and 

long-service employees. Today the Heritage Club has 24 local chapters and 

over 20,000 members across Canada. We’re a great bunch of people and if 

you know retired or long service Canada Post folks who aren’t members of the 

club, you should encourage them to join the fun! 

 

Welcome new members… 
A hearty By-Town welcome to the new members who have joined this year: Kimberley 

Fraser, Guy Abel, Brian Wale, Stefan Ginder, Louise Brunet Stooke, Caroline Garrioch, James 

Wadley, Alfred Patry, Donald Chartrand, Heinrich Teworte, Luc Lalonde and Eldon Hum. 

Welcome to the club and we hope to see you at a lunch or event soon! 

 

A great day for a Perfect Wedding!  
Join us on Thursday, June 20, 2024 for a Perfect Wedding at Upper Canada Theatre in 

Morrisburg! Our bus will leave Riverside United Church at 12:30 p.m. and travel to 

Morrisburg for the 2:00 p.m. show. After the show we’ll take a little detour to Mallorytown 

and tour ArBru brewery – Canada’s first solar brewery. The brewery is 100% powered by the 

sun! We’ll have a tour at the brewery and then stay for dinner from their woodfired pizza 

menu. 

  

Thankfully your day will be a lot cheaper than an actual wedding… With our group purchase 

at the theatre and your club sponsoring the bus, your ticket is only $35. You will pay for 

your own drinks (tasting flights available) and dinner at the brewery. 

  

Registration for this event is limited to 30 people. Please register via email and note the 

payment information at the end of the newsletter. Your ticket(s) will only be confirmed when 

payment is received. The physical requirements for this trip are that you need to be able to 

get on and off the bus several times and walk short distances to the theatre and brewery. 

Though we are not on a specific timetable at the brewery, we are expected to arrive back in 

Ottawa around 8:30 p.m. 

https://uppercanadaplayhouse.com/shows/perfect-weddin/
https://riversideunitedottawa.ca/contact/
https://www.arbrubeer.com/
https://www.arbrubeer.com/pages/menu
https://www.arbrubeer.com/pages/menu
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Count%20me%20in%20for%20a%20Perfect%20Wedding
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Yeah!!! Colour us excited…. save the 

date…. 
After a three-year hiatus, we are pleased to announce that we will have a wine tour this fall! 

Details are still being worked out but, save the date on your calendar now – October 15 – 

17. We’re easing back into the wine tour world, with a two-night, three-day tour in Prince 

Edward County. This will allow us to keep costs lower and see if the interest will be the same 

as it was pre-COVID. More details in the next newsletter but – mark your calendars! We are 

sure – SURE – it will be a great time! 

 

As a reminder of the fun we have on a wine tour... 

 

Monthly lunches… 
It was a disappointment that April’s lunch was cancelled but after the 18 cm of snow that 

fell, it was the best decision. It seems that April’s lunches are a bit jinxed, it was April 2023 

when we had to cancel the lunch because of the widespread power outages in the area. 

Hopefully April 2025’s lunch will break the April curse! 

  

Join us in May for lunch (Thursday, May 2) at Summerhays Grill on Baseline (at Woodroffe) 

Road. Please note, this lunch is limited to a maximum of 42 people. Please register your 

attendance via email. For this lunch only, your registration will be confirmed via return 

email. You are registered when you receive your email from the organizer. And, as always, if 

you are unable to attend, please let us know… 

  

Our June lunch (Thursday, June 6) will be held at the Bella Vista Restaurant on Alta Vista 

Drive. Our lunch will be a pizza // pasta // salad buffet. The cost for the all-you-can-eat 

buffet will be $24.95 per person (individually billed, with your drinks). There will be two 

pizza, two salad and two pasta selections. Please register your attendance via email. 

  

The July lunch will be our annual picnic and it will be held on Wednesday, July 10 – just to 

be different. More details in the next newsletter. 

Dues – final call! 

https://www.bytownchapter.com/2019/09/18/fall-wine-tour-fun/
https://www.summerhaysgrill.ca/
mailto:general@bytownchapter?subject=Summerhays%20Grill
https://bellavistarestaurant.ca/wp/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Bella%20Vista%20Restaurant
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This will be the final call for dues payment. A reminder that membership runs from January 

1 to December 31 for all members. If you haven’t renewed your membership for 2024, 

please do so by May 15. If you have not renewed by May 15, you will be removed from the 

newsletter distribution lists and insurance/Goodlife discount lists in June. Thank you for your 

continued support of the club’s work by paying your dues. Payment information 

is here. Thank you! 

 

Johnson ͢͢to… belairdirect 
 

 

As you may know, the car and home division of Johnson Insurance has rebranded 

to belairdirect. In the not too distant future, the Group Benefits and Travel Division will also 

be rebranded. If you have insurance (including travel insurance) with Johnson, you do not 

need to take any action at the moment. Your existing policy with Johnson Insurance will 

remain in effect and all contacts will remain in place. You will hear from Johnson if, and 

when, you need to do anything. 

  

That’s all the news for this month… Have a great rest of April! 

   

Your By-Town Heritage Club Executive 

  

 

https://www.bytownchapter.com/about/membership-dues-cotisations/
https://www.johnson.ca/belairdirect#:~:text=We%20are%20excited%20to%20announce,suite%20of%20advanced%20digital%20tools.
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Sûrement que le printemps est arrivé dans la région d’Ottawa-Gatineau - des 

records de températures, une impressionnante tempête de neige en avril, la 

promesse des tulipes qui se pointeront le nez au travers de la terre à peine 

dégelée (parfois boueuse, parfois sèche!) et, bien sûr, des nids de poules 

gigantesques dans nos rues! Nous avons été bien chanceux d’être dans le 

parcours de totalité de l’éclipse solaire… nous espérons que vous avez pu jouir 

de ce merveilleux événement près de chez vous! 

Votre équipe exécutive se prépare à recevoir en grand les présidents des 23 

autres chapitres de par le Canada à l’assemblée générale annuelle (l’AGA) 

nationale de 2024. Les présidents et l’exécutif national se rencontreront à 

Ottawa au début du mois de mai afin de partager les meilleures pratiques sur 

tout, du recrutement à nos événements, en passant par la rédaction de 

bulletins attrayants, le bénévolat et la planification de voyages… Notre équipe 

By-Town est fière de son enthousiasme, et se compte chanceuse d’avoir des 

membres actifs et agréables. Malheureusement, certains chapitres ne sont pas 

aussi chanceux et peinent à ‘garder les portes ouvertes’. À la clôture de l’AGA, 



By-Town Heritage Club Newsletter (April 2024) 
 

 

nous espérons avoir noté d’excitantes nouvelles idées afin d'accroître les 

inscriptions et la participation aux activités.   

Ce sera une AGA spéciale - non seulement parce votre équipe accueillera les 

visiteurs - mais parce nous célébrerons le 35e anniversaire du club Héritage! 

En 1989, Postes Canada a formé le club en un programme formel pour 

commémorer les contributions faites au service postal canadien par 

les employés.es à la retraite et de longue date. Aujourd’hui, le club Héritage 

compte 24 chapitres locaux et plus de 20 000 membres à travers le Canada. 

Nous sommes tous des gens bien sympathiques, et si vous connaissez des 

collègues à la retraite ou de longue date, encouragez-les à se joindre au plaisir! 

 

Bienvenue aux nouveaux membres…  
Nous sommes heureux d’accueillir de nouveaux membres qui se sont joints cette année: 

Kimberley Fraser, Guy Abel, Brian Wale, Stefan Ginder, Louise Brunet Stooke, Caroline 

Garrioch, James Wadley, Alfred Patry, Donald Chartrand, Heinrich Teworte, Luc Lalonde and 

Eldon Hum. Bienvenue au club et nous espérons vous voir à un dîner ou un événement 

bientôt! 

 

Un grand jour pour un mariage 

parfait!  
Soyez de la partie le jeudi, 20 juin 2024, à la représentation de Perfect Wedding au Upper 

Canada Theatre à Morrisburg! L’autobus quittera la Riverside United Church à 12 h 30 en 

direction de Morrisburg pour la représentation de 14 h. Après le spectacle, nous ferons un 

petit détour vers Mallorytown pour une tournée de la brasserie ArBru - la première brasserie 

solaire au Canada. La brasserie est alimentée à 100 % par le soleil! Suivant une tournée de 

la brasserie, nous dégusterons leur menu pizza au feu de bois.  

Cette sortie sera beaucoup moins dispendieuse qu’un mariage… Grâce à notre achat de 

groupe au théâtre et la commandite du coût de l’autobus par le club, votre billet ne coûtera 

que 35 $. Vous n’aurez qu’à payer vos boissons (dégustations disponibles) et souper à la 

brasserie. 

Les inscriptions pour cette sortie sont limitées à 30 personnes. Veuillez vous inscrire 

par courriel et notez les directives de paiement à la fin de ce bulletin. Votre billet(s) sera 

confirmé à la réception de votre paiement. Cette sortie exige que vous puissiez monter et 

descendre de l’autobus plusieurs fois et marcher de courtes distances au théâtre et à la 

http://employés.es/
https://uppercanadaplayhouse.com/shows/perfect-weddin/
https://riversideunitedottawa.ca/contact/
https://www.arbrubeer.com/
https://www.arbrubeer.com/pages/menu
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Count%20me%20in%20for%20a%20Perfect%20Wedding
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brasserie. Il n’y a pas d’horaire fixe à la brasserie, mais nous devrions être de retour à 

Ottawa vers 20 h 30. 

 

 

Youpi!! Nous sommes tout de couleur 

… réservez la date …  
Après une pause de trois ans, nous sommes heureux d’annoncer une visite de vignobles cet 

automne! Pendant que nous élaborons les détails, vous pouvez noter les dates du 15 au 17 

octobre à votre calendrier. Cette incursion parmi les vignobles du comté de Prince Edward 

sera d’une durée de deux nuits et trois jours. Nous pourrons offrir des coûts abordables et 

juger si l'intérêt sera le même qu’avant la pandémie. Il y aura de plus amples détails dans le 

prochain bulletin, mais - notez les dates! Nous sommes sûrs - SÛRS - que ce sera épatant! 

 

Pour nous rappeler le plaisir que nous avons lors d'une tournée des vins... 

 

Les dîners mensuels…  
C’est avec tristesse que nous avons annulé le dîner du mois d’avril; à cause des 18 

centimètres de neige tombés, ce fut une bonne décision. Les sorties en avril sont souvent 

incertaines, tel qu’en avril 2023 lorsque le dîner fut annulé à cause d’une panne d’électricité 

dans la région. Espérons que le dîner d’avril l’an prochain brisera la malédiction d’avril! 

Joignez-nous au dîner du jeudi, 2 mai, au restaurant Summerhays Grill, sur le chemin 

Baseline, près de l’avenue Woodroffe. Nous sommes limités à 42 personnes et pas plus. 

Veuillez inscrire votre participation par courriel. Pour ce dîner seulement, nous confirmerons 

votre présence par retour de courriel. Vous serez inscrits quand vous aurez reçu une 

réponse de l’organisatrice. Et, comme toujours, si vous ne pouvez pas y être, svp nous en 

aviser… 

Le dîner du jeudi 6 juin, aura lieu au restaurant Bella Vista situé au 2645 promenade Alta 

Vista. Le menu de notre repas offrira une sélection de deux pizzas, deux pâtes et deux 

salades. Le coût de ce buffet à volonté sera de 24,95 $ par personne (factures individuelles, 

incluant les boissons). Veuillez inscrire votre participation par courriel.  

Au mois de juillet, nous aurons notre pique-nique annuel, et pour faire changement, ce sera 

un mercredi, le 10. De plus amples détails dans le prochain bulletin. 

https://www.bytownchapter.com/2019/09/18/fall-wine-tour-fun/
https://www.summerhaysgrill.ca/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Summerhays%20Grill
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Count%20me%20in%20for%20a%20Perfect%20Wedding
https://bellavistarestaurant.ca/wp/
mailto:general@bytownchapter.com?subject=Bella%20Vista
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Renouvellement d’adhésion – Dernier 

rappel  
Ceci est un dernier rappel pour tous les membres concernant le paiement des adhésions qui 

vont du 1er janvier au 31 décembre. Si vous n’avez pas renouvelé votre adhésion pour 

2024, prière de le faire avant le 15 mai. Ceux qui n’auront pas renouvelé avant le 15 mai 

seront retirés de la liste de distribution des bulletins, et perdront leur chance de profiter 

des rabais d'assurances et de Goodlife offerts aux membres inscrits en juin. Nous vous 

remercions de votre soutien continu pour le travail du club en payant votre adhésion. Les 

informations de paiement se trouvent est ici. Merci ! 

 

De Johnson à… belairdirect  

 

 

Vous savez peut-être que la division automobile et habitation de Johnson Assurance se 

repositionnera sous la marque belairdirect. Pour les activités d’assurance collective et 

d’assurance voyage, le changement de marque aura lieu plus tard. Si vous avez une 

assurance (incluant de voyage) avec Johnson, vous n’avez aucune mesure à prendre. Votre 

police actuelle avec Johnson Assurance demeure en vigueur ainsi que toutes 

communications. Johnson communiquera avec vous pour vous en dire plus. 

 

Bon, et bien c’est tout pour le moment… bon plaisir jusqu’à la fin 

d’avril!  

Votre équipe exécutive du club Héritage By-Town 

  

PAYMENT INFORMATION FOR ALL EVENTS AND DUES 

NOTE: Dues are $20.00 per year to renew. 

If your membership has lapsed, the cost is $35 to reactivate your membership. 

 

PREFERRED PAYMENT METHOD – E-transfers 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com with the following 

details: 

• The response to the security question linked to your e-transfer 

https://www.bytownchapter.com/about/membership-dues-cotisations/
https://www.johnson.ca/fr/belairdirect
mailto:treasurer@bytownchapter.com
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• The reason for the e-transfer (annual membership fee, specific activity) 

• The amount of your e-transfer 

• Your name and membership number 

For tips on sending the email money transfer, see our website. 

  

ALTERNATE PAYMENT METHOD – By Cheque: 

• PLEASE NOTE WE DO NOT ACCEPT POST-DATED CHEQUES FOR ANY 

PAYMENT 

• Please send an email to treasurer@bytownchapter.com noting you would like 

to attend the event, or are paying your dues, and will be paying by cheque 

• Make cheque out to ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ and mail to:  

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 

 

INFORMATIONS DE PAIEMENT POUR TOUS LES ÉVÉNEMENTS ET 

COTISATIONS 

Note : Le coût de la cotisation est de 20 $ par année. 

Si votre adhésion au club est échue, le frais de renouvellement est de 35 $. 

  

 MÉTHODE DE PAIEMENT PRÉFÉRÉE – Virement électronique (« e-Transfer »)  

• Envoyez un courriel avec les détails suivants 

à treasurer@bytownchapter.com : 

• la réponse à la question de sécurité liée au virement électronique 

• la raison de la transaction (cotisation annuelle, activité spécifique) 

• le montant de votre virement électronique 

• votre nom et numéro de membre 

Pour obtenir des conseils sur le transfert électronique d’argent, consultez notre site 

web. 

  

MÉTHODE ALTERNATIVE DE PAIEMENT – Par chèque : 

http://www.bytownchapter.com/about/membership-dues-cotisations/
mailto:treasurer@bytownchapter.com
mailto:treasurer@bytownchapter.com
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• VEUILLEZ NOTER QUE NOUS N’ACCEPTONS PAS LES CHÈQUES 

POSTDATÉS POUR TOUT PAIEMENT 

• Envoyez un courriel à treasurer@bytownchapter.com en indiquer que vous 

nous faites parvenir un chèque par la poste pour payer votre cotisation ou 

votre activité 

• Faites votre chèque libellé à ‘BY-TOWN HERITAGE CLUB’ et le faire 

parvenir à : 

CHRISTIANE TAILLEUR 

74 RUE MARLENE-GOYET  

GATINEAU QC  J8P 6Z5 
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HERITAGE CLUB (By-Town Chapter) 
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